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ORSZÁGOS ERDÉ SZETI-EG Y ESÜLET
KÖZLEMÉNYEI .

1. Füzet. Julius 1867.

A magyar erdészeti egylet f. é. január 17-én Pesten a nem
zeti casino termében tartott választmányi ülésének 

jegyzőkönyve:

Jelen voltak: E l n ö k :  gróf K e g 1 e v i c h Béla, t i s z t e l e t b e l i  
t a g :  Ha j ó s  József, v á l a s z t m á n y i  t a gok :  B é r c z y  Károly, 
H i d e g h é t h y  Antal, P i l l é r  Gedeon, T i s z a  Lajos és egyleti 

titkár B e d ő Albert.
I. Elnök Ö méltósága tudatja az igazgató választmánnyal, hogy 

az egyesületnek az utóbbi közgyűlés által megállapított uj alapsza
bályait a n. m. inagy. kir. Helytartótanácshoz megerősítés végett m. é. 
decz. 15-én felterjesztette s hogy az egyletnek biztos reménye lehet 
mikép azok helybenhagyását illetőleg nem leend nehézség ; azonban 
addig is mig a felsőbb helyrőli megerősítés — mely hihetőleg hossza
sabb időt fog igényben venni — leérkezhetnék, az egyleti ügyek 
akadálytalan és czélszerübb vezethetése tekintetéből szükségesnek 
véli, hogy az egylet titkára Pestre jöjjön, az igazgatási iroda ide tétes
sék át és az ügyvezetés innen történjék ; felkérvén a választmányt 
hogy ez iránt határozatot hozzon :

a választmány a (körülmények természetéből folyónak tartja, 
hogy a hol az egyesület elnöke van ugyanott legyen annak tikári- 
hivatala és igazgatósági irodája is, mint a melyek az egylet vezetésé
vel összekötött elnöki intézkedések teljesítésére liivatvák ; tekintet
be vévén ezért egyfelől azt, hogy midőn a múlt közgyűlés az egye
sület uj irányát jelölé meg s az igazgatásnak Pestre leendő mielőbbi 
áttételét nyilvánitá, oda érté azt is, hogy a mennyiben a folyamatban 
lévő igazgatási teendők Pozsonyban bevégeztetnek a titkár és az 
egyleti iroda a nem csekély teendőkkel összekötött átmeneti idő alatt
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is a7. elfcö^ség közelében közvetlen rendelkezhetésre álljanak, valamint 
másfelől azt is, hogy az egyesület érdekei úgy kiil- és belügyeinek 
akadálytalan és gyorsabb elintézhetése is egyaránt ugyanezt köve
telik. ennélfogva azon reményben, hogy az egylet székhelyének fel
sőbb helyrőli engedéllyel Pestre leendő áttétele bizton várható elha
tározza, hogy addig is, mig az. igazgatás székhelye véglegesen meg
változtathatnék, az egyleti titkár Pestre jöjjön,az egyleti iroda is ide 
tétessék át és az ügyvezetés innen történjék s hogy erről az egyesü
leti tagok a Pozsonyból nem sokára szétkíildendő egyleti évkönyv 
vételekor valamint a lapok nyilvános utján is értesitessenek.

Akivitel módozatára nézve azonban, hogy az egyesület pénz
beli érdekeit a pénztárnak súlyosabb kiadásokkali terheltetése nélkül 
a szellemiekkel is minél inkább egyeztetni lehessen, a választmány 
elhatározza, hogy a titkár ideiglenes lakásául csupán egy szoba és 
egy irodai helyiség béreltessenek ki, pozsonyi szállását pedig a Szt. 
Mihály napjáig még hátra lévő időre kiadatni rendeli.

II. örvendetes tudomásul veszi az igazgató választmány elnök ő 
méltóságának azon tudósítását, miszerint a közgyűlés ama kívánságá
nak, hogy hazánk erdőbirtokosait és közgazdasági felvirágzásának 
ügybarátait az egyesület pártolására elnökileg hivja fel, már nagy 
részben elég van téve s hogy egyesületünk jövőjét illetőleg oly ked
vező jelek mutatkoznak, melyek reményt nyújtanak az iránt, hogy a 
pártolásra felkért főurak, erdőbirtokosok és a haza erdészeti ügyének 
barátai az egyesület fontos hivatását osztják.

Az 1867-ik évi május 19-én tartott választmányi-ülés. 
Jegyzőkönyve:

Jelenvoltak : E l n ö k :  gróf K e g l e v i c h  Béla, a 1 e 1 n ö k : W ágne r 
Károly ; t i s z t e l e t b e l i  t a g o k :  L ó n y a y  Gábor, S z a t l i má r ,  
Károly, v á l a s z t m á n y i  t a g o k : B é r c z y  Károly, Hi d e g h é thyi 
Antal, I n k e y  József, P i l l é r  Gedeon, P r i n d l  András, T i s z a  

Lajos urak és egyleti titkár B e d ő Albert.
I. A múlt ülésről szerkesztett jegyzőkönyv felolvastatván hely- 

benhagyatott.
II. Egyesületünknek a volt m k. Helytartótanácshoz felterjesztett 

s onnan a közgazdasági kir. Minisztériumhoz áttett de még meg nem
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erősített alapszabályain a választmány elnök ő Méltóságának indítvá
nyára a következő módosításokat fogadja e l:

1) Az egyesületi tagok jogai és kötelességeiről szoló 10§. rfbetii 
alatti ezen pontja: „minden tag az egyesület részéről a választmányi- 
és közgyűlések jegyzőkönyveit ingyen kapja s azok utján évenként 
a pénztár állapotáról s a zárszámadásokról is tudomást nyer“ követ
kezőképen módosittatik : „minden tag az egyesület részéről a választ
mányi és közgyűlések jegyzőkönyveit v a l a m i n t  az e g y l e t  é v 
k ö n y v é t  is ingyen kapja s azok utján évenként a pénztár állapo
táról és a zárszámadásokról is tudomást nyer;a j e g y z ő k ö n y v e k  
és é v k ö n y v  m e g k ü l d é s e  a t a g s á g i d i j  l e f i z e t é s e  
m e l l e t t  p o s t a  u t j á n i  u t á n v é t e l l e l  t ö r t é n i k .

2) A 12. §. b  betű alatti ezen pontja: „az évdijas rendes 
tagoknál lekötelezettségük tartamára'“ következőre vátoztatik „az év
dijas rendes tagoknál a 9. §-b an m e g j e l ö l t  l e  k ö t e l e z e t t s é g i  
i d ő tartamára.“ Továbbá ugyan e §. nak következő pontja „Éhez 
képest a kik az egyesületből kilépni akarnak tartoznak ebbeli szándé
kukat a lekötött 3 év letelte előtt 2 hónappal a választmánynál beje
lenteni ellenkező esetben a további három évre lekötelezetteknek te
kintendők“ az alapszabályokból kihagyatni határoztatott, ellenben 
ezen pont öttletéből folyólag az ügyvezetési szabályokban felveendő
nek jelöltetett, hogy azon tagok kiknek lekötelezettségi évköre kite
lik, az egyesület részéről az annak kebelébeni megmaradásra minden 
év második felében Írásban szólhassanak fel.

Az alapszabályok fennebbi megváltoztatásának a közgazdasági 
kir. ministeriumnál leendő bejelentése az elnökségre bizatik.

III.Az egyesületi ügyvezetést szabályozó egyleti ügyrend kidolgo
zására. Ló ny ay Gábor úr elnöklete alatt, S z a t h m á r i  Károly, 
D i v a 1 d Adolf, W a g n e r  Károly urak és B e d ő Albert személyeik
ben bizottmány neveztetett ki.

IV. Az elnökség az egyesület számára tett következő hazafias 
alapítványokat, jelenti be:

a) k é s z p é n z b e n  a l a p i t o l t a k  :

Jankovich Gyula gróf 500 frt. Pesti ifjak az egylet javára tar
tott bál tiszta-jövedelméből 500 frtot Sina Simon báró 500 Irtot 
llerczeg Coburg Ágoston 500 frtot Nagyváradi 1. sz . Káptalan 
100 frt. Esztergomi főkáptalan 100 frt. Wodianer Albert báró 100 ft.
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Zichy Domokos gróf Alsó-Lúgosról 100 frt. Wenkheim Károly gróf 
100 frt. Simon Vincze csornai-prépost 100 frt. Bezsán János báró 
100 frt. Veszprémi Káptalan 100 frt. Thieriot Albert erdész-tanácsos 
100 frt. Rezucsek Antal zirczi apát 100 frt. Nmlgs. Szaniszló Ferencz 
nagyváradi 1. sz. püspök 200 frt. Nográdmegyei gazdasági egylet 
100 frt. József Főherczeg 300 frt.

Ezen készpénzben befizetett 3600 írtból 3300 a pesti takarék- 
pénztárban ran letéve és -4 r/2°/0-al kamatozik ; a fennmaradó 300 frtot 
az egyesült már régebben oly összegre egészitette ki, mellyel kama
tozó tökéül 3 egyenként 100 írtról szolló és 5 °/0-al kamatozó ma
gyar földhitelintézeti záloglevelet és 2 egyenként 100 írtról pengő 
pénzben szolló magyar úrbéri-kötvényt vásárolt.

b) kötvényekben- 
1 m. ú r bé r i .

Keglevich Béla gróf 250 frt. Bánffy Albert báró 100 frt. Teleky 
Domokos gróf 100 frt. Kalocsai főkáptalan 100 frt. Forgách Kálmán 
gróf 100 frt. Az egyesület által vásároltatott 200 frt.

2) 51 u/o Földhitelintézeti záloylevél.
Az egyesület által vásároltatott 300 frt.

c) Alapítványi kötvényeket állítottak ki.
Erdődy István gróf 1000 írtról Festetics György gróf 500 frt. 

Aczél Péter 500 frt. Pécs szab. kir. város 500 frt. Batthyány Fiilöp 
herczeg 200 frt. Inkey József 200 frt. Zay Albert gróf 200 frt. 
Batthyány Lajosné grófnő 200 frt. Pálffy József gróf 200 frt, PálíFy 
Antal herczeg 200 frt. Lónyai Gábor 200 frt. Batthyány Ferencz 
gróf 100 frt. Ghiczy Ignácz 100 frt Kende Kanut 100 frt. Batthyány 
Ödön gróf 100 frt. Szombathelyi káptalan 100 frt. Wenkheim László 
báró 100 frt. PálíFy János gróf 100 frt. Széchenyi Gyula gróf 100 frt. 
Majthényi László báró 100 frt. Német Sámuel 100 frt. Marczibányi 
Antal 100 frt. Augusz Antal báró 100 frt. Nádasdy Lipót gróf 100 frt. 
Aczél Lajos báró 100 frt. Prély István 100 frt. PálíFy István gróf 
100 frt. Tisza László 100 frt. Degenfeld Imre gróf 100 frt. Ivánka 
Imre 100 frt. Szapáry Imre gróf 100 frt. Karász Imre 100 frt Wenk
heim Béla báró 100 frt. Rimamurányvölgyi vasmüegylet 100 frt. 
Pillér Gedeon 100 frt. Lipthay Béla báró 100 frt. Újvidék szab. kir. 
város 100 frt. Kelemen Albert 100 frt. Kelemen Sándor 100 frt.
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Batthyány Geiza gróf lüO írt. Bornemisza János báró 100 frt. Zala- 
megyei gazdasági-egylet 100 frt. Ghiczy Kálmán 100 Irt. Zichy n. 
János gr. 200 Irt. Tisza Lajos 200 frt. Mednyánszky Dénes báró 
100 frt. Erdödy Ferenz gróf 100 frt- Bánhidy Béla 100 frt. Hajós 
József 100 frt. Eltz Károly gróf 100 frt. Hideghéthy Antal 100 frt. 
Festetics Pál gróf 200 frt.

Az összes alapítványi töke következőleg áll.

a )  Készpénz a pesti takarék-pénztárban . . . .  3300 frt.
b) Magyar úrbéri kötvényekben....................  850 ,,
ti) Földhitelintézeti záloglevelekben..............  300 „
ti) Alapitványi kötvényekben..........................  8300 „

Összesen . 12750 frt.

A választmány a fentisztelt alapítóknak honi erdészeti ügyünk 
előmozdítása érdekében tett hazafias áldozataikért az egyesület ne
vében legőszintébb köszönetét és elismerését nyilvánítja.

V. Evdijas tagoknak vétetnek fel: L e h o c z k y  Gedeon, Hor-  
v á t h Antal, K r i v á c s i Elek, B r u n n e  r Károly, B ü c k h e 1 Antal, 
K u t r o v á c z  Károly, P e s c h k e József, K a 11 i n a Károly és S k o r 
Ignácz urak.

VI. Tudomásul vétetnek:
a volt m. k. Helytartótanács azon intézvénye, melyben közöltetik, 

hogy a múlt közgyűlés által, gróf Keglevich Béla urnák egyleti el
nökké, gróf P á  l f  fy István urnák I. alelnökké és W a g n e r  Károly 
urnák II. alelnökké lett választása jováhagyatik ; továbbá azon ugyan
csak Helytartótanácsi leirat, melyben az egyletnek t. Zachar József 
ur részéről a múlt közgyűlés alkalmával történt megkeresése folytán 
a borsódmegyei községi erdővagyon czélszerütlen kezelése tárgyában 
tett felterjesztésére válaszoltatik, hogy nevezett ur tudósítása a me
gye közönsége által eszközölt vizsgálat alapján indokolatlannak bizo- 
nyults hogy a kérdéses hely eni erdőkezelés megnyugtatónakmondható.

Dr. K o r n h u b e r  András bécsi tanár az egyletbőli kilépését tu
datja, mivel a múlt közgyűlés határozatait nem osztja s levelét a választ
mánnyal közöltetni kéri: e levél valamint a következő urak kilépése 
is tudomásul vétetik : S c h e r f f e l  Róbert, K n é t s i Wenzel, B u n d  
Férd., K o p p e  Móricz, H o f e r  Ferencz, K a r g e r  Károly, H o r- 
r e i s c h W enzel, Z w i c k e r  P éter, G a s p a r e c z  János, P a p é s s
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József, C z i 11 i k Ferencz, S m e t a c z e k  Ferencz, W i 11 k a m p 
Lajos, Báró B e r g  Wilmos és Báró L c k o w  Lajos.

Az egyleti igazgatóság e folyó évi január havában a selmeczi 
erdészeti akadémia czélbanvett megszüntetéséről értesülvén, a volt 
ni. k. Helytartótanácshoz egy ezen tárgyban beadott előterjesztésé
ben kimutató, mikép e czéi valósítása hazai erdészeti viszonyainkra 
mélyen sebző káros befolyással lenne s hogy azon akadémia további 
fennállása felettébb kívánatos, kérvén egyszersmind azt is, hogy olt 
az ország közkívánatának és régen érzett szükségének megfelelően 
magyartannyelv hozassák be : az egyesület ezen előterjesztésére még 
eddig nem kapott ugyan választ, de a választmány reményű, hogy a 
mostani hazai kormány ez ügyet a kért kedvező irányban fogja el
intézni.

VII. A horvátországi sz. kereszti gazdászati és erdészeti iskolának 
igazgatósága az egyesület eddig kiadott közleményeinek nevezett is
kola részére leendő megküldetését kéri: megküldetni határozatott.

VIII A katona kötelezettség tárgyában közelebbről kiadott minis- 
téri rendeletben az erdészeti akadémiák hallgatói a besoroztatás terhe 
alól nem lévén kivéve, ennek folytán egyesületünk a honvédelmi kir. 
Minisztériumhoz kérést tett az iránt, hogy az erdész-akadémiák ren
des hallgatói is. kiktől ugyanazon előképzettség kívántatik, mint bár
mely más felsőbb tanintézet növendékeitől, tehát ugyan azon alapon 
mint azok a katona kötelezettségtől menteseknek nyilvánitassanak :

e tárgyban noha maga idejében tett kérésünk sürgősnek jelez- 
tetett is, egyesületünk mindeddig választ nem kapott sem annak ér- 
demébeni rendelet nem adatott ki, miért is a választmány ezen a ha
zai szakmiveltség és közgazdászat tekintetéből kiváló fontossággal 
biró kérdésnek a minisztériumnál leendő elintézését ismételve is kérni 
az elnökségre bízza.

IX. A m. évi decz. 10. tartott válaszmányi ülésben M a ch  Ede úr, 
1866. évi január 1-től junius 30-ig terjedő, pénztári számadásainak 
megvizsgálására kinevezett bizottság, jelentését a következőkben 
terjeszti elő:

a) b e v é t e l -

Számadást tevő t. Mack Ede ur a bevételek főösszegét 2782 i't. 
65 krra teszi, mivel azonban a 64-ik sz. alá 1 l't. 5 krral és a 85 sz. alatt 
szintén 1 Írttal a valóságos bevételnél többet jegyzett fel ennélfogva
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a,. előlirt főösszegből 2 ft 5 kr. levonandó lévén a bevételek összegéül 
2780 ft 60 kr. marad.

A vizsgáló bizottság a pénztári főkönyvet és számadásttevő ira
tait pontról pontra átvizsgálván, azok alapján kitűnt, hogy az 1866-ik 
év első felében az előbbirt összegtől eltérőleg 2827 írt. 40 kr. bevétel 
volt; mely összeg szerint az egyesületnek számadásttevő irányában 
a bevételeknél 46 írt 80 krnyi követelése marad fenn s mely összeg
nek a pénztárba történt valóságos befolyását a főkönyvből kivont s 
V. alatt idezárt melléklet igazolja.

b) K i a d á s .

Számadó a kiadások fő-összegét 2729 ft. 73 krra teszi, minthogy 
azonban a hivatali-fizetések és napidijak rovatának 12-ik száma alá 
a valóságos kiadásnál 10 írttal; a rendkívüli kiadások rovatának 47-ik 
száma alatt 40 krral, 48-ik sz. alatt szintén 12 krral több vétetett a 
számadásba fel mint a mennyi kiadatott, ennélfogva ezen 3 tétel 
10 frt 52 krnyi összege a főösszegből levonandó lévén, a kiadások ösz- 
szegéül 2719 frt 21 kr. marad, melyhez még hozzáadandó azon 12 kr. 
mellyel az egyleti folyó-irat és iroda költségének rovatában a 25 sz. 
alatti kiadásnál kevesebb jegyeztetett fel, valamint azon 7 ft. 80 kr. 
is melyet számadó az 1866-ik évi 456. sz. alatt vett beadvány szerint 
t. Brenner Miklós urnák fizetett, de a melyet kiadásai közé fel nem 
vett, miért a kiadások főösszege ezen két utóbbi tétel hozzáadásával
2727 ft. 13 kr.

Ezen összeget a számadásttevő által felvett bevételek összegé
hez hasonlítván, a pénztár javára a kiadásoknál 53 frt. 47 kr. marad ; 
minélfogva a főkönyvszerinti valóságos bevétel és kiadás között mu
tatkozó különbség összege 100 ft. 27 kr. — Mivel azonban számadást
tevő ezen összegből utódának csak is 53 1’rt. 32 krt. adott át, ennél
fogva a egyesületnek irányában még 46 irt. 95 krnyi követelése 
marad fenn.

A mi a kiadások különféle rovataiba lelvett egyes tételek indo
koltságát illeti ezekre nézve következő megjegyzéseink vannak:

több olyan tétel fordul elő, melynek, kiadása nincs ugyan igazol
va, azonban az általunk ismert körülmények folytán azok valóságos 
kifizetését megtörténtnek vehetjük; kiváuatosnak tartván egyébiránt, 
hogy a t. válaszmány számadásttevőt felszólitatni rendelje, hogy ez 
az indokolásra szükséges okmányokat megszerezvén, azokat az egye
sület pénztárába beszolgáltassa.
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Kiválóan igazolandóknak véli a bizottság a hivatali fizetések és 
napi dijak rovatában a 15 és 16. sz. alá lelvett kiadásokat 173 ft. 91 kr- 
rólj a rendkivüli kiadások 46. és 54 sz. alá jegyzett kiadásokat 
102 ft. 20 krról.

A postai kiadások terhe ugyan 221 Irt 54 krnyi jelentékeny 
Összegre megy s bár igen kis részben vau okmányokkal igazolva, de 
miután a bizottság e tétel nevezetességénél fogva az egyesületi jegy
zőkönyvekből fáradságos utánjárással és keresgéléssel kellő tájéko
zást szerzett, ezen kiadási tételt az 59. sz. alá jegyzett 9 ft. 78 krnyi 
kiadás különbségével egészen elfogadandónak véleményezi, megje
gyezvén, hogy az irt 59. sz. alá jegyzett kiadás azért nem fogadható 
el, mert igazolva sincs s mert természeténél fogva az 58. sz. alattival 
ugyanazonosnak tekintendő. Miért ezen 9 frt. 78 kr. is a számadást- 
tevő irányában fennmaradóit követeléshez adatván, ennélfogva t. 
Mack Ede ur az egyesület pénztárába — ha a t választmány az álta
lunk fennebb elfogadhatóknak jelzett de nem igazolt kiadásokat el
fogadja — 56 frt. 73 krral tartozik.

A rendkivüli bevételek és kiadások szintén tetemesnek látszó 
összegére a bizottság felemlitendőnek véli, hogy azok nevezetesebb 
része a számadásban viszonylagosan megjelenő ideiglenes bevételek 
és kiadások természetévéi bir s hogy továbbá az egyesületnek a múlt 
évi bécsi kiállításon tett költségei is részben abból voltak fedezve.

A választmány számadásttevőt olyképen rendeli felszólitatni, 
hogy a bizottság által fenneb idézett pénztári különbségre nézve az 
egylet titkárihivatalától vett megkeresés napjától számítva 21 nap 
alatt vagy teljesen igazolja magát vagy a kitett hiánylatot megtérítse, 
valamint a jelentésben kívánt mellékleteket is beszolgáltassa.

X. Az elnökség tudatja, hogy az egylet eddigi Írnoka, nem bírván 
a magyar-nyelvet, illő végkielégítéssel elbocsátatott :

a választmány ez intézkedést tudomásul veszi s az eddigi irnoki 
fizetést egy alkalmas írnok tartására az egyleti titkárnak jövőre is 
kiadni határozza.

XI. Tárgyaltatik egyleti tag B r e n n e r  Miklós urnák azon bead
ványa, melynek kapcsában az 1865. évi számvizsgáló bizottság által 
részére kitett és a múlt közgyűlés által megfizetni rendelt hiánylat
ból 17 ft. 24 Vj krt. befizetvén a többire nézve magát igazolja és fel
menteni kéri :

a választmány a kitett hiánylatból 8 frtot, miután annak valódi 
beszolgáltatása az utóbb kitűnt egymástól eltérő adatok folytán ké

© OEE Wagner Károly Erdészeti Digitális Szakkönyvtár 2018. Támogató: Földművelésügyi Minisztérium szerz.sz.: EVgF/619-3/2017.



9

lesnek bizonyult, számadás kívülinek Ítél s annak fizetése alól fel
menti; a még fen maradó 19frt 32 krra nézve pedig mint a mely ösz- 
szeg az 1864. évi titkárnak jelenleg árvaiuradalmi erdőmesternek 
R c w l a n d  Wil- urnák részére szolgáltatott ki és pedig olyképen, 
hogy az egyesület kénytelen volt nevezett űrért Dittmár heilbronni 
gyárosoknak (Würtemberg-böl) azon erdészeti szerszámok árát meg
téríteni, melyeket illetők az 1863-ik évi veszprémi közgyűlés alkalmá
val rendezett erdészeti kiállításra az egylet czime alatt Rowland ur 
kezéhez küldöttek, s mely később sem nékik vissza nem szolgáltatott? 
sem az egyesület birtokában nem jött, de Rowland urnái maradott; 
minélfogva a választmány noha R o w l a n d  urat, bár ez eset kétség
telen igazsága előtte régen tudva s bár több izbeni megkeresésre 
sem felelt, a kérdéses összegnek a titkári hivataltól vett felszólítás 
napjától számítva 14 nap alatti visszafizetésére újból is felszólitatni 
rendeli, s ennek eredményéről a jövő ülésen jelentést vár. Brenner 
urnák pedig a kért absolutorium csakis ez ügy elintézése után ad
ható ki.

XII. A múlt közgyűlés a költségvetés elkészítését a választmányra 
bizván ez a következőleg állapítja meg:

1867-ik évre

B e v é t e l

helybenhagyott

frt. kr.

A- Tagsági dijakból 777 egyleti tagtól á. 4 ft. 3108 —

B . Hátralékok törlesztéséből 200 —

C Önkéntes adományokból
1) Rendesen befolyandókból 150 —

2) Bizonytalan, de szokásos felülfizetésekből 100 —
D Oklevél dijakból belépő uj tagoktól 50 —
E . Kötvények és hitelpapírok kamataiból 250 —
F . Rendkívüliekből 100 - -

Összesen 3958 frt.
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Kiadás

helybenhagyott

frt. kr.

A. Az egylet közleményeinek
B. Hivatali fizetések
C. Postadijak
D. Hivatali helyiségért
E. Világítás és fűtés
F. Irodai költségekre
G. Utazások és napidijak
11. Szolgálat
1. Rendkívüliekre

kiadására 600 — 
1085 —

100 —
360’ — 
40; -  
50 — 

200 —
40' —

200| -
Összesen 2675 frt.

A bevételek és kiadások összegének összehasonlítása folytán ez 
évről többlet gyanánt mutatkozik 1283 frt

A költségvetés tárgyalásából folyólag helyeslései lón elfogadva 
tíérczy ur azon indítványa, hogy jövőre a számvizsgáló bizottmány 
egyszersmind a költségvetést is elkészítse.

XIII. Az egyesület pénztári viszonyairól a folyó évi január 1-től 
april 30-ig terjedő időre a következő pénztári kimutatás vétetik 
tudomásul:

A magyar Erdészeti egylet f. 1867-ik év január 1-töl ápril 30-ig. 

Bevett. Kiadott.

frt. kr. frt. kr.

1. Tagsági dijakból 1370 ___ 1. Hivatali fizetésekre 302 50
2. Pártolói dijakból 155 — 2. Egyl. közlemények nyom-
3. Hátralékban volt pártolói da költségére 303 —

és tagsági dijakból 126 65 3. Szállás bérre 93 —

4. Könyvárusi utón eladott 4. Könyvkötői munkákra 32 20
egyleti nyomtatványokért 13 5 5. Irodai költségekre 22 50

ö. Rendkívüliekből 134 17 6. Bélyeg és posta dijakra 63 99
Összesen 1798 87 7. Utazási- és költözködési

költségekre 113 96
8. Ideigl.bevétel törlesztésére 404 54
9. Rendkívüliekre 66 13
10. Szolgálatra 10 50
11. Ideiglenes kiadás 29 2ó

Összesen 1441 52
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M á ju s  h ó r a  á t m e n t  p é n z t á r i  k é s z l e t  3 5 7  f r t .  3 5  k r .

XIV.A készpénzben befizetett alapítványi tőkékből a választmány 
határozatára 1000 írton felül 5'/4-ot jövedelemező földhitelintézeti 
záloglevelek vásároltatnak, mint a melyek legtöbb biztosságot nyúj
tanak.

XV. Azon esetre ha a kir. Ministerium az intéző erdőszök számára 
gyakorlatban volt eddigi államvizsgát a múltban fennállott rendelet 
alapján ez évben is megtartatni rendelné, a ministeriumnak javaslat
ban hozandó következő vizsgáló biztosok választatnak : Wágner Ká
roly, Scholz Rudolf, Mihályfi István, Giller János, Prindl András. 
Bedő Albert.

XVI. A Losoncz városában és vidékén tartandó f. é. közgyűlésre 
ügyvezetőkul t. Török Sándor és Hermann Imre urak kéretnek fel, a 
gyűlés idejéül pedig f. é. augustus hava 6, 7, 8, 9. és 10 napja tű
zetett ki. Ezen közgyűlésen az alapszabályokban kijelölt állandó s az 
egyesület belügyeire vonatkozó tárgyakon kívül a következő erdő- 
gazdasági kérdések fognak tárgyaltatni:

1.
Közlemények a Nógrád és szomszédmegyei erdészeti viszonyok 

u. m. az erdők állapota, mivelése, használata, a fafogyasztás, faárak, 
munkabérek, erdők jövedelme sat. felől.

2.
Közlemény a Nógrád és szomszéd megyei erdők mellékhaszná

latainak, különösen a makkoltatás, gubicsszedés, a cserkéreghaszná- 
lat s a hamuzsiríozés módjáról terjedelméről és jövedelméről.

OO.
Mily állapotban vannak a községi erdők és mi képen intéztetik 

azok irányában az állam felügyeleti joga ?
4.

Mennyire haladtak az erdei szolgálmányok megváltásával s mi
csoda eljárást követtek azok terjedelmének kipuhatolására, s a vált- 
ságul szolgáló erdőterület nagyságának meghatározására nézve ?

5.
Mily eredményeket mutatott fel az erdei rendőrség azon vidé

ken ?
6.

Azon erdőtörvényjavaslat mely 1866. év nyarán az orsz. Gazd. 
Egyesület által készíttetett, és mely a „Gazdasági Lapok“ 1866 —
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az „Erdészeti és Gazdászati Lapok“ 1866-ki évfolyamában magyarul, 
— valamint az Erdészegylet német közlönyének 1867. elején megje
lent utolsó füzetében németül közzététetett — megfelel-e minden 
tekintetben annak, mit hazai erdészeti viszonyainkkal szemben egy 
erdőtörvénytől kívánunk- vagy ha nem, mi az mit a nevezett törvény- 
javaslaton módosítani vagy kiegészíteni kellene?

7.
Egy vadászati törvény javaslatról való intézkedés.

8 .

Tapasztalatok a vízmosások megkötése, ilyen vagy más kopár 
területek beerdősitése körül?

9.
Felmerülhető kérdések, indítványok sat. tárgyalása.

XVII.Tisza Lajos ur következő indítványát jelenti be: Az egyesü
let tűzzön ki pályázatot egy az alsóbbrendű kezdő erdőszök számára, 
röviden és népszerű nyelven írandó erdészeti kézikönyvre.

Inkey József ur a véd és felügyelő erdészeti személyzet szá
mára megyénként kötelező erdészeti vizsgálatok tartását javasolja : 

A választmány ezen indítványok tüzetesebb tárgyalását a jövő 
közgyűlésre halasztja.

Jelen jegyzőkönyv hitelesítésével Wagner Károly és Szathmári 
Károly urak bízatnak meg.

■ Gróf Keglevich Béla
elnök

Hitelesítésül Szathmári Károly.
Wágner Károly.

Meghívás
Az O rszágos E rd észeti E g y e s ü le t  k ö zgyű lésére .

Az országos Erdészeti Egyesület folyó évi közgyűlését augus- 
tus hó 6, 7, 8, 9 és 10-ik napjain Losoncz városában és vidékén fogja 
megtartani.

Az egylet, azon czéljának megfelelően, hogy hazánk erdészeti 
viszonyait a mennyire lehet közvetlenül önmaga által merített forrá
sokból ismertesse meg, idei közgyűlési helyéül, az összes területének 
32 századrészében, 238,000 holdnyi erdővel biró Nógrádmegyét vá- 
lasztá; s alólirottak a honi erdőbirtokosokat, a gazdasági, s más tu-
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dományos egyleteket és társulatokat az Erdészeti-egyesület minden 
tagját, s az erdészet és ezzel közeli rokon vadászat minden barátait, 
a fennirt közgyűlésre hazafiul tisztelettel és legjobb reménynyel hív
ják meg, óhajtván, hogy hazánk erdészeti és vadászati ügyeinek ba
rátai abban minél számosabban vegyenek részt, hogy így az eszmék 
kicserélése az ismeretek és tapasztalatok közlése által a közjónak mi
nél hasznosabb szolgálatot lehessen tenni.

Magyarországban, hol az erdők s ezek mellékajándékai a pol
gári jóllét egyik legfontosabb és félreismerhetlen előmozdítói lehet
nek, senkinek se volna szabad azok iránt közönyösnek maradni.

A közel múlt mostoha viszonyai miatt nagy mértékben megfo
gyott erdőtőke gyorsan sürgeti, hogy a nemzet gazdái az orvoslás 
módja iránt tanácskozzanak és igy segélyére siessenek.

A kopár és vízmosásokkal szakgatott hegyoldalalok az okszerű 
erdőmivelésnek, nem csupán emlegetését de gyakorlati alkalmazását 
és meghonositását követelik;

s a velünk szomszéd országok, melyek erdőgazdásza tűk belter
jes kifejtésében előttünk gyors léptekkel haladnak, s Europa fake
reskedelmének piaczait mind nagyobb mértékben foglalják el, intő 
példával szolgálnak arra, hogy országunknak, erdőbirtokosainknak, 
és a közforgalomnak még számos millió jövedelmet ígérő erdeinket s 
azok terményeit a külföld előtt háttérbe szorittatni ne engedjük, ha
nem arra iparkodjunk, hogy még bátran ismeretlennek mondható er
dőkincseinket kipuhatolva, erdőgazdászatunk minden irányban leendő 
kifejtését előmozditsuk és az e részben első helyen hivatott egyesü
letet támogatva, erdészeti állapotaink s azok függő kérdéseinek meg- 
világositására és megoldására tehetségünk szerint mindnyájan közre
munkáljunk.

Ilyen czélból tartja az országos Erdészeti egyesület közgyűlését 
s e végre az alapszabályaiban kijelölt kebli ügyeken kívül még a kö
vetkezőket fogja tárgyalni:

1.
Közlemények a Nógrád és szomszédmegyei erdészeti viszonyok 

u. m. az erdők állapota, mivelése, használata, a fafogyasztás, faárak 
munkabérek, erdők jövedelme sat. felől.

2.

Közlemény a Nógrád és szomszéd megyei erdők mellékhaszná
latairól, különösen a makkoltatás, gubicsszedés, a cserkéreghaszná- 
lat s a hamuzsirfőzés módjáról, terjedelméről és jövedelméről.
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Q
0 .

Mily állapotban vannak a községi erdők és miképen intéztetik 
azok irányában az állam felügyeleti joga ?

4
.Mennyire haladtak az erdei szolgálmányok megváltásával s mi

csoda eljárást követtek azok terjedelmének kipuhatolására, s a vált- 
ságul szolgáló erdőterület nagyságának meghatározására nézve ?

5.
Mily eredményeket mutatott fel az erdei rendőrség azon vidé

ken ?
6.

Azon erdőtörvényjavaslat, mely 1866. év nyarán az orsz. Gazd. 
Egyesület által készíttetett, és mely a „Gazdasági Lapok“ 1866. — 
az ,,Erdészeti és Gazdászati lapok“ 1866-ki évfolyamában magyarul, 
— valamint az Erdészegylet német közlönyének 1867. elején meg
jelent utolsó füzetében németül közzététetett — megfelel-e minden 
tekintetben annak, mit hazai erdészeti viszonyainkkal szemben egy 
erdőtörvénytől kívánunk, vagy ha nem,mi az mit a nevezett törvény
javaslaton módosítani vagy kiegésziteni kellene?

7.
Egy vadászati törvény javaslatról való intézkedés.

8.
Tapasztalatok a vízmosások megkötése, ilyen vagy más kopár 

területek beerdősitése körül?
9.

Felmerülhető kérdések, indítványok sat. tárgyalása.

A gyülésezés programmja.
K edd e n a u g u s t  u s 6-á n d é l u t á n  6 órakor összejövetel 

a losonczi casinó épületében. —
S z e r d á n  a u g u s t u s  7-én r e g g e l  9 ó r a k o r a  közgyű

lés megnyitása, jelentés az ügyvezetésről, és a kitűzött tételek tár
gyalása, délután 3 órakor közös ebéd, ezután átmenet R ó n y á r a.

C s ü t ö r t ö k ö n  a u g u s t u s  8-án r e g g e l  6 ó r a k o r  ki
rándulás a rónyai uradalomhoz tartozó Csehbrézó nevű község hatá
rában lévő erdőkbe, a faszállitás szárazon ésvizeni — valamint a kö
zelben levő ertvények (kultúrák) megtekintése.
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P é n t e k e n a u g u s t u s 9-én délelőtt 9 órakor a kitűzött té
telek tárgyalása, 3 órakor közös ebéd ; ezután a rónyai határban levő 
vörös-fenyő-állab megtekintése.

S z o m b a t o n  a u g u s t u s  10-én délelőtt 9 órakor zárülés.
A szükséges fogatok Losonczról Rónyára és vissza, a rónyai 

uradalom birtokosa nagyméltóságu Szent-Iványi Ferencz ur örökösei 
részéről díjtalanul állíttatnak ki.

A jelentkezési iroda a gyűlés ideje alatt, a losonczi casino épü
letében leend. Azok kik a gyűlésben résztvenni akarnak tisztelettel 
felkéretnek, hogy ebbeli szándékukat, Hermann Imre erdőmester úrral 
a közgyűlés egyik ügyvezetőjével Losonczon át Rónyára czimezendő 
levélben legkésőbb jul ius 30-ik napjáig tudatni szíveskedjenek, hogy 
az elszállásolások iránt a maga idejében intézkedni lehessen.

Az igazolási jegyek, melyek egyszersmind a vasúti- és duna- 
gőzhajózási-társulatoktól a tagok számára engedett mérsékelt ársza
bályokat is tartalmazzák a titkári hivataltól fognak megküldetni.

Pe s t ,  junius 20-án 1867.
Gr«f Keglevich Béla Török Sándor

egyesületi elnök. és
Bedö Albert llerniann Imre

titkár. a közgyűlés ügyvezetői

Tudomásul
a/, o r sz á g o s  E r d é sz e t i E g y e s ü le t  ta g ja in a k .

Az egyesület közgyűlésének zárülését augustus hó 10-ik napján 
tartja, másnap azaz 11-én az igazgató választmány ülése leend, mely 
a közgyűlés által megjelölt ügyekre nézve intézkedik; ugyanazon 
nap estéjén pedig, miután egyesületi elnök 0 méltóságának Nógrád- 
megye mélyen tisztelt hölgyeihez intézett azon felszólítására: hogy 
egyesületünk alapítványi tőkéjének janára egy sorsjátékkal összekö
tött tánczvigalom megtartására közreműködnének. Már tübbfelől 
kedvező válasz érkezett, remélhetőleg bál is fog tartatni sigy a köz
gyűlés látogatói, az egylet hazafias czéljai előmozdithatása mellett még 
egy barátságos estély együtt élvezett örömei után oszolnak el.
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Az egyesület «azon t. ez. tagjai, kik a tagsági dijakkal 
a folyó évről vagy korábbi esztendőkről is hátrálékban van
nak kéretnek, hogy önkényt elvállalt kötelességeiknek mie
lőbb eleget tenni szíveskedjenek.

A losonczi közgyűlésre szóló „Igazoló-jegy“ mindenki 
számára e füzethez van mellékelve.
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MITTHEILUNGEN
DES

LANDES-FORST-VEREINES.
i. Heft. -*4e*4c- Juli Í86T■

Protocoll
der in Pest am 17. Jänner 1867. im Saale des N.-Casino ab- 

gehaltenen Ausschusssitzung des ung. Forst-Vereines.
A n w e s e n d e :  Präses: Graf Adalbert K e g l e v i e h .  Ehrenmit
glied: Joseph v. Ha j ós .  Ausschussmitglieder: Carl v. Bé r cz y .  
Anton v. H i d e g  hé t l i y ,  Gedeon v. P i 11 e r, Ludwig v. T i s z a  

und Vereins-Secretär: Albert Bedo.
I Sr. Hochgeboren der Hr. Präsident tlieilt dein Ausschüsse 

mit, dass die von der letzten Generalversammlung festgestellten 
neuen Vereinsstatuten der k. ung. Statthalterei bereits am 15. Dez. 
v. J. zur Genehmigung unterbreitet worden und dass der Verein mit 
Sicherheit gewärtigen kann, dass hinsichtlich der Genehmigung der
selben keine Schwierigkeiten obwalten werden : Hochderselbe be
antragt aber auch für die Zeit bis die hochortige Genehmigung — 
welche wahrscheinlich längere Zeit in Anspruch nehmen dürfte — 
herablangen wird, aus Anlass der leichteren und zweckmässigeren 
Leitung der Vereinsangelegenheiten, dass der Vereinssekretär nach 
Pest kommt, die Directious-Canzlei dahin verlegt wird, und auch 
die Geschäftsleitung von hieraus geschehe und fordert den Aus
schuss auf hierüber zu entscheiden :

Der Ausschuss erkennt, dass es den Umständen angemessen 
ist, wenn der Vereinssekretär und die Vereinskanzlei, welche zur Aus
führung der mit der Vereinsleitung verbundenen Präsidial-Anordnun- 
gen berufen sind, sich in der Nähe des Präsidiums befinden und be- 
scbliesst daher; mit Rücksicht darauf, dass die letzte Generalver
sammlung indem selbe die neue Tendenz des Vereines bezeichnete 
und die ehebaldige Verlegung der Vereinsleitung nach Pest be
stimmte, auch den Wunsch gehegt hat, dass sobald die laufenden

2
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Geschäfte der Vereinsleitung in Pressburg beendet sein werden der 
Vereirssekretär und die Kanzlei, auch während der mit nicht gerin
gen Arbeiten verbundene Übergangszeit in der Nähe des Präsidi
ums zu dessen unmittelbarem Verfügung stehen sollen ; und in An
betracht dessen, dass die Interessen des Vereines die ungehinderte 
und schnelle Erledigung seiner inneren und äusseren Angelegenhei
ten eben dasselbe fordern, dass auch so lange bis der Vereinssitz de
finitiv verlegt werden kann, der Vereinssekretär nach Pest kommt, 
die Kanzlei hieher verlegt werde und auch die Geschäftsleitung von 
hieraus geschehe, und dass die Vereinsmitglieder von diesem Be
schlüsse im Wege der demnächst erscheinenden Vereins Jahres
schrift, so wie auch im Wege der Tage-Blätter benachrichtigt 
werden.

Um übrigens durch diese Massregel die Vereinscassa nicht 
übermässig belasten zu müssen, wird beschlossen als interimistische 
Wohnung des Sekretärs in Pest nur 1 Zimmer und 1 Kanzleilocalität 
aufzunehmen und die Wohnung des Sekretärs in Pressburg für die 
bereits aufgenommene Zeit bis Michaeli zu vermiethen.

II. Der Ausschuss nimmt den Bericht Sr. Hoclig. desHrn. Prä
sidenten mit Freude zur Kentniss, dass dem Wunsche der General
versammlung, die Waldbesitzer und Freunde des volkswirtschaftli
chen Aufblühens unseres Vaterlandes zur Unterstützung des Vereines 
präsidialiter aufzufordern, bereits gröstentheils entsprochen worden 
und dass hinsichtlich der Zukunft des Vereines die Verhältnisse sich 
so günstig gestalten und zu der Hoffnung berechtigen, dass die zur 
Theilnahme aufgeforderten hohe Herren; die Waldbesitzer und die 
Freunde des vaterländischen Forstwesens den richtigen Beruf des 
Vereines würdigen.

Protocoll
des Ausschusssitzung des ung. Forstvereines vom 19. Mai.

1867.
A n w e s e n d e : Präses : Adalbert Graf K e g l e v i c h .  V icepräses : 
Karl W a g n e r. Ehrenmitglieder: Gabriel v. L ó n y a y . Karl v. 
S z a t h m á r i .  Ausschussmitglieder: Karl v. ß e r c z y ,  Anton v. 
H i d e g h é t h y ,  Josef v. I n k e y ,  Gedeon v. P i 11 e r, Andreas 

P r i n d 1, Ludwig v. T i s z a  und Vereinssekretär Albert B e d ö.
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I. Das Protokoll der früheren Sitzung wurde vorgelesen und 
angenommen.

II. In den neuen Vereinsstatuten, welche der kön. ung. Statt
halterei unterbreitet und von dort an das kön. Ministerium für Volks
wirtschaft übergeben, bis jetzt aber nicht genehmigt worden sind, 
werden vom Ausschüsse auf Antrag des Hrn. Präsidenten folgenden 
Abänderungen angenommen.

Im §. 10. von den Rechten und Pflichten der Vereinsmitglieder, 
wird der Punkt d. „Jedes Mitglied erhält von Seiten des Vereines 
die Protokolle der Ausschuss- und Generalversammlungen unent- 
geldlich und wird im Wege dieser jährlich vom Cassastande und 
der Schlussrechnung in Kentniss gesetzt“ folgends geändert: „Je
des Mitglied erhält von Seiten des Vereines die Protokolle der Aus
schuss- und General-Versammlungen, so w ie  a u c h  d a s  J a h r 
b u c h  des  V e r e i n e s  unentgeldlich und wird im Wege dieser 
jährlich vom Cassastande und den Schlussrechnungen in Kentniss 
gesetzt; d ie  Z u s t e l l u n g  d e r  P r o t o k o l l e ,  u n d  des  
J a h r b u c h e s  w i r d  g e g e n  P o s t n a c h n a h m e  d e s j ä h r- 
l i c h e n  B e i t r a g e s  bewerkstelliget.

Im §. 12. der Punkt b „Für die jährlich beitragenden Mitglie
der auf die Dauer ihrer Verbindlichkeit“ wird folgenges geändert: 
„Für die jährlich beitragenden Mitglieder auf die Dauer d e s  im 
9. b e z e i c h n e t e n  Z e i t r a u m e s  ihrer Verpflichtung. —

Ferner im demselben §. der folgende Punkt: „Demgemäss sind 
verpflichtet diejenigen welche aus dem Vereine treten wollen ihr 
Absicht 2 Monate vor dem Abschlüsse des 3-ten Jahres dem Aus
schüsse anzumelden, widrigenfalls sind sie für die nächsten 3 Jahre 
als verpflichtet zu betrachten“ wird aus den Statuten gelöscht, hin
gegen beschlie3st der Ausschuss in der Geschäftsordnung aufzu
nehmen, dass alle Vereinsmitglieder deren Verpflichtungsperiode zu 
Ende geht, in der zweiten Hälfte des betreffenden Jahres von Seite 
des Vereines schriftlich ersucht werden, auch fernerhin in dessen 
Verbände zu verbleiben.

Die obenangeführten Veränderungen der Vereins-Statuten bei 
dem kön. ung. Ministerium für Volkswirthschaft anzumelden, wird 
das Präsidium ersucht.

III. Zur Ausarbeitung der Vereins-Geschäftsordnung wird 
eine unter dem Vorsitze des Hrn. Gabriel v. L ó n y a y, aus den Hrn.

2*
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Karl v. S z a t h m á r i ,  Adolf D i v a 1 d, Karl W a g n e r  und Albert 
B e d ő bestellende Commission ernannt.

IV. Der Präsident meldet für den Verein folgende patrioti
sche Stiftungen :

a) Im baarem Gelde :
Graf Julius J a n k o v i c h  500 fl. Pester Jünglinge aus dem 

Reinerträgnisse des zum Besten des Vereines abgehaltenen Balles 500 
fl. Baron Simeon S i n a 500 fl. Fürst August C o b u r g  500 fl. D o m- 
k a p i t a l  des lat. Ritus zu G r o s s w  a r d e i n 100 fl. G r a n e r  Er  z- 
D o m k a p i t a 1 100 fl. Baron Albert W o d i a n e r  100 fl. Graf Do
minik Z i c h y  zu Alsó Lúgos 100 fl. Graf Karl W e n c k h e i m 100 
fl. Vinzenz S i m on Csornaer P r o h s t  100 fl. Baron Johann Be ■ 
z s á n 100 fl. V e s z p r é m e r  Dom k a p i t a l  100. fl. Forstrath Al
bert T h i e r i o t  100 fl. Anton R e z u t s e k  Abt von Zircz 100 fl. Franz 
S z a n i s z 1 ó kath. B i s c h o f  zu Grosswardein 200 fl. L a n d w i r t  h- 
s c h a f t s - V e r e i n  des N e o g r a d  er  C o m i t a t s  100 fl. Erzher
zog J o s e  p h 300 fl.

Von diesem im baarem Gelde eingezahlten 3600 fl. sind 3300 
fl. in der Pester Sparkassa deponirt mit einer 4 i/ 1 ° / 0 Verzinsung ; 
die übriggebliebene Summe von 300 fl. hat der Verein schon früher 
auf einen Betrag ergänzt, womit als Zinstragendes-Capital 3 Stück 
51/ 2°/0 ung. Bodencredit-Pfandbriefe á 100 fl. und 2 St. ung. Grund- 
entlastungs-Obligationen á 100 fl. C. M. gekauft worden sind.

b. l n  W e r t h p a p i e r e n .

1) U ng. G r u n d e n t l a s t u n g s - 0 b l i g a t i o n e n .
Graf Bela K e g l e  v i c h  250 11. Baron Albert Bánf l ' y  100 11. 

Graf Dominik T e l e k i  100 fl. Er  zdo m k a p i t e 1 zu K a l o c s a  
lüO fl.Graf Colomann F o r g á c h  100 fl. Vom Vereine angekauft 200 fl.

2) 5 V2 °/0 Ung.  B o d. C r e d. P f a n d b r i e f  e.
Vom Vereine angekauft 300 fl.

c. S t i f tu n g s - U r k u n d e n  h a b e n  a u s g e s t e l l t :

Graf Stephan Erdödy für 1000 fl. Graf Georg Festetics 500 11. 
Peter v. Atzél 500 fl. Fünfkirchen k. Freistadt 500 fl. Fürst Philipp 
Batthyány 200 fl. Joseph v. Inkey 200 fl. Graf Albert Zay 200 11. 
Gräfin Ludwig Batthyány 200 fl. Josef Graf PálíTy 200 fl. Fürst An
ton PállFy 200 fl. Gabriel v. Lónyai 200 fl. Graf Franz Batthyány 
100 fl. Ignatz v. Ghiczy 100 fl. Kanut v. Kende 100 fl. Edmund 
Graf Batthyány 100 11. Domkapitel zu Szombathely 100 fl. Baron La-
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dislaus Wenkheim 100 fl. Graf Johann PálfFy 100 fl. Graf Julius 
Széchenyi 100 fl. Baron Ladislaus Majthényi 1G0 fi. Sámuel v. Né
meth 100 fl. Anton v. Marczibányi 100 fl. Baron Anton Augusz 100 fi. 
Graf Leopold Nádasdy 100 fl. Baron Ludwig Aczél 100 11. Stefan v. 
Prély 100 fl. Graf Stephan Pálfly 100 fl. Ladislaus von Tisza 100 fi. 
Graf Emerich Degenfeld 100 fl. Emerich von Ivánka 100 fl. Graf 
Emerich Szápáry 100 fi. Emerich v. Kárász 100 fl. Baron Adalbert 
Wenkheim 100 fi. Rimamurányer Eisenwerksgesellschaft 100 fl. Ge
deon v. Pillér 100 fl. Baron Adalbert Lipthay 100 fl. Neusatz kön. 
Freistadt 100 fl. Albert v. Kelemen 100 fl. Alexander v. Kelemen 
100 fl. Graf Geisa Batthyány 100 fl. Baron Johann Bornemisza 100 
fl. Landwirtschaftsverein des Zalaer Comitates 100 fl. Colomann v. 
Ghyczy 100 fl. Graf Johann N. Zichy 200 fl. Ludwig v. Tisza 200 fl. 
Baron Dionis Mednyánszky 100 fl. Graf Franz Erdődy 100 fl. Adal
bert v. Bánhidy 100 fl. Joseph v. Hajós 100 fl. Graf Carl Eltz 100 fl. 
Anton v. Hideghéthy 100 fl. Graf Paul Festetics 200 fl.

Das gesummte Stiftungs-L'apilal:
a) Ba; trés Geld in der Pester Sparrkassa . . . 3300 fl. 
1») Ung. Grundentlastungs-Obligationen . . . 85ü ,,
<‘) Ung. Boden-Cred. P fan d b riefe ...................  300 „
ti) In Stiftungs-Urkunden . . . . . . .  8300 ,,

Zusammen 12750 fl.
Der Ausschuss spricht den oben geehrten Hrn. stiftenden Mit

gliedern für ihre im Interesse der Beförderung des vaterländischen 
Forstwesens gebrachten patriotischen Opfer im Namen des Vereines 
dessen aufrichtigsten Dank und Erkenntniss aus.

V. Als jährlich beitragende Mitglieder werden aufgenommen 
die Herren. Gedeon L e h o c z k y ,  Anton M o r v á t h, Alexius K r i- 
v á o s y, Carl B r u n n e r ,  Anton B ü c k h e 1, Karl K u t r o v á c z ,  
Joseph P e s c li k e, Karl K a 11 i n a und Ignatz S k o r.

VI. Wird ein Intimat der k. ung. Statthalterei zur Kentniss ge
nommen, womit dem Vereine mitgetheilt wird, dass die durch die 
Generalversammlung vollführten Wahlen des Grafen Adalbert Keg- 
levich zum Präsidenten, des Grafen Stephan Pálffy zum 1-ten und des 
Hn. Carl Wagner zum 2-ten Vicepräses, genehmigt werden ; ferner 
eine Statthalterei-Zuschrift worin auf die Eingabe des Vereins, über 
die durch Hrn. Josef Zachar der letzten General-Versammlung er
stattete Anzeige der unzweckmässigen Verwaltung des Gemeinde
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Waldbesitzes im Borsoder Comitate geantwortet wird, dass der Be
richt des genannten Hrn. auf Grundlage der vom Comitate angeord
neten Untersuchung sich als unbegründet erwiesen und dass die 
Forstverwaltung der betreffenden Gemeinde als beruhigend zu be
zeichnen sei.

Herr Dr. Andreas K o r n h u b e r  Professor aus Wien meldet 
seinen Austritt aus dem Vereine, da er die Beschlüsse der letzten Ge
neral-Versammlung nicht theilt und wünscht seinen Brief dem Aus
schüsse mitzutheilen : dies so wie auch der Austritt folgender Hrn 
wird zur Kentniss genommen : Robert S c h e r f f e 1, Wenzel K n é- 
t s y, Ferd. Bund ,  Moritz Koppe ,  Franz Ho f e r ,  Carl K a r g e r .  
Wenzel H o r r e i s c h ,  Peter Z w i c k e r ,  Johann G a s p a r e c z, Jo
sef P a p é s s, Franz C z i 11 i k, Franz S m e t a c z e k ,  Ludwig W i 11- 
kampf .  Baron Wilhelm Ber g ,  und Baron Ludwig Le k o  w.

Im Monate Jänner des 1. J. ist der Vereinsleitung zur Kent
niss gelangt, dass die Aufhebung der Schemnitzer Forstakademie be
absichtigt wird, demzufolge hat dieselbe in einer Vorstellung an die 
kön. ung. Statthalterei auseinandergesetzt, dass die Ausführung dieses 
Vorhabens auf unser vaterländisches Forstwesen von einem tief ver
letzenden Einflüsse wäre, und dass die Aufrechterhaltung jener 
Academie besonders zu wünschen ist — auch hat dieselbe gleichzei
tig ersucht, dass dem schon lange gefühlten Bedürfnisse und dem ge
meinsamen Wunsche des Vaterlandes entsprechend, daselbst die un
garische Unterrichtssprache eingeführt werde: der Verein hat auf 
diese Vorlage, bis nun keine Antwort erhalten, der Ausschuss hofft 
jedoch, dass die gegenwärtige vaterländische Regierung diese An
gelegenheit in der gewünschten günstigen Richtung entschei
den wird.

VII. Die Directiou der Land- und Forstwirtschaftlichen Lehr
anstalt : zu II e i 1. K r e u t z  in C r o a t i e n  ersucht den Verein um 
die Zusendung seiner bisher erschienenen Mittheilungen für die ge
nannte Lehranstalt: die Zusendung der Vereinsmittheilungen wurde
beschlossen.

\  III. Die Hörer der Forstakademien wurden von der Militär- 
pflichtigkeit in der unlängst diesbezüglich herausgegebenen Minis- 
terialverordnung nicht befreit, demzufolge Fat der Verein an das 
kön. Landesvertkeidigungs-Ministerium das Ansuchen gestellt, dass 
die ord. Zuhörer def Forstakademien, von denen dieselben Vorkent- 
pisse gefordert werden, wie von den Besuchern welcher immer an
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deren höheren Lehranstalt, aus gleichen Gründen von der Militär- 
pflichtigkeit befreit werden:

Der Verein hat auf sein zu gehöriger Zeit eingereichtes Gesuch, 
obschon dasselbe als dringend bezeichnet wurde, bis nun keine Ant
wort erhalten, so wie auch keine amtliche Verordnung in dieser An
gelegenheit erschien, da aber die Entscheidung dieser Frage auf 
die vaterländische Fachbildung und Volkswirthschaft von hoher 
Wichtigkeit ist, so wird der Hr. Präsident ersucht beim kön. Minis
terium einen Beschluss wiederholt nachzusuchen.

IX. Die zur Prüfung der Vereinsrechnungen, vom 1-ten Jän
ner bis 30 Juni. 1866. ernannte Commission erstattete folgenden 
Bericht:

a. E in n a h m e n .

Rechnungsleger Hr. Eduard Ma c k  gibt die Hauptsumme der 
Einnahmen mit 2782 11. 65 kr. an, da aber unter den Posten Nr. 64 
mit 1 fl. 5 kr. Sub Nr. 85 ebenfalls mit 1 fl. mehr eingetragen als 
wirklich eingenommen worden ist, so sind vom obigen Betrage 2 fl. 
5 kr. abzuziehen und es bleibt daher eine Einnahms-Summe von 
2780 fl. 60 kr.

Die Commission hat das Hauptbuch der Cassa, so wie auch die 
Schriften des Rechnungslegers vom Punkte zu Punkte geprüft und 
auf Grundlage dieser Prüfung hat sich erwiesen, dass die Einnahmen 
in der 1-ten Hälfte 1866 vom obigen Betrage abweichend 2827 fl 
40 kr. betragen ; nach welcher Summe aber der Verein bei der 
Summe der Ein nahmen gegen den Rechnungsleger eine Forderung 
hat von 46 fl. 80 kr.; dass diese Summe in der Vereinscassa wirklich 
eingeflossen ist, beweist die sub •/. hier beigeschlossene und vom 
Hauptbuche ausgezogene Beilage,

b. A u s g a b e n .

Rechnungsleger gibt die Hauptsumme der Ausgaben mit 2729 
fl. 73 kr. an, da aber in der Rubrik „Gehalte und Diäten“ unter der 
Post Nr. 12 mit 10 fl. mehr eingetragen als wirklich ausgegeben 
worden ist, unter den „Extrausgaben“ sub Nr. 47 mit 40 kr. sub Nr. 
48 mit 12 kr. ebenfalls mehr in Rechnung genommen als wirklich 
ausgegeben erscheint, so sind diese 3 Posten mit einer Summe von 
10 fl. 52 kr. vom obigen Betrage abzuziehen und daher bleibt eine 
Ausgabssumme von 2719 fl. 21 kr., da aber in der Rubrik „Kosten 
der Vereinsschrift und Kanzlei“ sub Nr. 35 mit 12 kr. weniger ein
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getragen als ausgegeben wurde so wie auch jene 7 fl. 80 kr. welche 
der Rechnungsleger zufolge der Eingabe Z. 456 v. 1866. den Hrn 
Nikolaus Brenner ausgezahlt, jedoch nicht verrechnet hat, so werden 
diese beiden Betrüge zur Summe der Ausgaben zugerechnet womit 
sicli die Hauptsumme der wirklichen Ausgaben ergibt mit 2727 fl. 
13 kr. Diese Summe in Entgegen-Gehalte der vom Rechnungsleger 
angenommenen Einnahmen ergibt bei den Ausgaben für die Vereins- 
Cassa ein Plus von 53 fl. 47 kr. der Unterschied der wirklichen Ein
nahmen und Ausgaben ergibt jedoch für den Verein eine Gutha- 
bung von 100 fl. 27 kr. Da aber von diesem Betrage dem Nachfol
ger des Rechnungslegers 53 fl. 32 kr. übergeben worden sind so hat 
der Verein gegen Hrn. Ed. Mack eine Forderung von 46 fl. 45 kr.

Was die Motivirung der einzelnen Posten der verschiedenen 
Rubriken anbelangt, so haben wir folgendes zu bemerken :

Es sind mehrere Posten deren Ausgabe nicht documentirt ist, 
die Auszahlung derselben kann jedoch nach den uns bekannten Um
ständen als wirklich geleistete angenommen werden, es wäre aber 
wünschenswert!], wenn der löbl. Ausschuss beschliessen würde, den 
Rechnungsleger aufzufordern, dass derselbe die zum Beweise nö- 
thigen Documente verschaffen und der Vereins-Cassa abgeben möge.

Die Comission erachtet insbesonders zu documentiren die in 
der Rubrik „Gehalte und Diäten“ sub Nr. 15, 16 eingetragenen 
Ausgaben von 173 fl. 91 kr. und die der Extraaugaben sub Nr. 46, 
54 von 102 fl. 20 kr.

Die Portoauslagen betragen zwar die nicht unbedeutende 
Summe von 221 fl. 54 kr., welche nur in sehr geringen Thcile docu
mentirt sind, da aber die Commission von der Richtigkeit der be
trächtlichen Grösse dieses Postens durch mühsames Nachsuchen aus 
den Vereinsprotocollen sich gehörig überzeugte, so beantragt sie, 
die oben angegebene Summe als Ausgabe, ausser den sub Nr. 59 
eingetragenen 9 fl. 78 kr. anzunehmen ; wobei bemerkt wird, dass 
die sub Nr. 59 eingetragene Ausgabe von 9 fl. 78 kr. deswegen nicht 
angenommen werden kann, weil sie auch nicht documentirt ist und 
mit der N. 58 ein und dieselbe zu sein scheint; und werden daher 
zur obigen Forderung gegen den Rechnungsleger auch diese 9 fl. 
78 kr. zugegeben, so ist Hr. Eduard Mack der Vereins-Cassa — wenn 
der löbliche Ausschuss die von der Comission oben annehmbar be- 
zeichneten aber nicht documentirten Ausgaben annehmen wird — 
den Betrag von 56 fl. 73 kr. schuldig.
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Hinsichtlich der ebenfalls bedeutend erscheinenden Extra
einnahmen und Ausgaben glaubt die Commission noch erwähnen zu 
sollen, dass der bedeutendere Theil derselben aus I n t e r i m s -  
Einnahmen und Ausgaben besteht und dass theilweise durch die vor
jährige Ausstellung in Wien den Verein erwachsenen Auslagen 
auch hievon, gedeckt wurden.

Der Ausschuss beschliesst den Rechnungsleger aufzufordern, 
dass derselbe bezüglich des von der Comission obenangegebenen 
Cassaunterschiedes im Betrage von 56 fl. 73 kr. vom Tage der Ein
händigung der Aufforderung des Sekretariates binnen 21 Tagen sich 
entweder völlig rechtfertige, oder den bezeichneten Abgang zu er
setzen hat, so wie auch die im Berichte der Comission gewünschten 
Documente der Vereins Cassa abzugeben habe.

X. Das Präsidium thejlt mit, dass der bisherige Vereinskanzlist 
in der ungarischen Sprache unbewandert gewesen, daher mit einer 
entsprechenden Abfertigung entlassen worden:

Der Ausschuss nimt dies zur Kentniss und beschliesst den bishe
rigen Canzlisten-Gehalt zur Erhaltung eines tauglichen Individuums 
dem Vereins-Sekretär auch für die Hinkunft auszufolgen.

XI. Es wird die Eingabe des Hrn. Nikolaus Brenner zur Ver
handlung genommen, und nachdem derselbe zur Begleichung des 
von der Rechnungsrevision v. 1865. ihm angelasteten und von der 
letzten Generalversammlung bestätigten Cassa-Unterschiedes 17 fl. 
24 Yj kr. eingezahlt und sich für das übrige gerechtfertigt, um die 
Ertheilung seines Absolutoriums ersucht hat: beschliesst der Aus
schuss von der Forderung des Betrags mit 8 fl. da die Einzahlung 
derselben zweifelhaft erscheint abzustehen, hinsichtlich der noch 
übrig bleibenden Summe von 19 fl. 32 kr. welcher Betrag dem im 
J  1864. gewesenen Sekretär, gegenwärtigen Forstmeister der Herr
schaft Arva solcherweise ausgefolgt wurde, dass der Verein bemüssi- 
get war für Hrn. R o w 1 a n d den Gebrüdern Dittmar aus Heilbronn 
in Würtemberg jene forstlichen Werkzeuge zu bezahlen, welche von 
den Genannten zu der bei Gelegenheit der Vesprimer Generalver
sammlung stattgefundenen Forstlichen Ausstellung unter der Ad
resse des Vereines zu Händen des Hrn. R o w l a n d  gesendet, später 
aber weder dem betreffenden zurückgestellt, noch dem Vereine über
geben worden, sondern beim Hrn. R o w l a n d  geblieben sind, wurde 
beschlossen den Hrn Rowland, obschon die unzweifelhafte Wahrheit 
dieser Sache ihm bereits lange bekannt gewesen und er auch auf
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mehrmaliges Ansuchen nicht geantwortet hatte, zur Zahlung noch
mals und solcherweise aufzufordern, dass er vom Tage der Einhän
digung der Aufforderung die fragliche Summe binnen 14 Tagen zu 
entrichten hat, worüber bei der nächsten Ausschussitzung Bericht 
zu erstatten ist*), demHrn. Brenner aber wird dass gesuchte Absolu 
toriam erst nach der Entscheidung dieser Angelegenheit ertheilt.

XII. Die Feststellung der Preliminarien hat die Generalver
sammlung dem Ausschüsse überlassen und dieser dasselbe nach
stehend verfasst.

Für das Jahr 1667.
Einnahmen.

| Genehmigt.

frt. kr.

A An statutenmässigen Beiträgen von 777 Mit
glieder á  4 fl................................................ 3 1 0 8

R. An Tilgung von Rückständen . . . . 2 0 0 —
C. An freiwillige Beiträgen :

1) An bestimmt Eingehenden 150
2 )  An unbestimmten aber gewöhnlichen 

Ü berzah lungen .............................. 100
D An Diplomtaxen von neu eintretend. Mitglied. 5 0 —
E. An Zinsen der Werthpapiere und Obligationen 2 5 0 —
F. E xtra-E innahm en............................. ..... . 100 —

Zusammen 3 9 5 8 —
Ausgaben

| Genehmigt.

frt. kr.

A . Herausgabe der Vereins-Mittheilungen . . 600 —

B . Gehalte und Em olum ente........................ 1085 —

C . P o stp o rto ...................................................... 100 —

D . Q u artie rz in s ................................................. 360 —

E . Licht und Beheizung.................................. 40 —
F . Kanzleikosten................................................. 50 —

G . Diäten und Reisekosten.............................. 200 —

II. Bedienung...................................................... 40 --
I Extraordinarien ....................................... 200 —

Zusammen 2675| —

*) Dieser Aufforderung wurde von Seite des Hi n Rowhind bereits entsprochen.—
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Im Entgegengehalte der Einnahmen mit den Ausgaben er
gibt sich für dieses Jahr ein Plus von 1283 fl.

Der Antrag des Hrn. v. Bérczy, dass die zur Prüfung der Rech
nungen ernannte Commission in Hinkunft auch die Preliminarien 
ausarbeiten soll, wird angenommen.

XIII. Ueher die Cassagebahrung des Vereines wird vom 1-ten 
Jänner 1. J. bis 30 Apr. der folgende Ausweis zur Kcnntniss genommen

Der ang, Forstverein hat vom 1. Jänner bis 30 April 1867
E i n g e n o m m e n :  A u s g e g e b e n :

frt. kr. frt. kr.

1. An Mitglieder- Boiträgen 1370 _ 1. An Gehalten 302 50
2. Unterstützungs-Beiträgen 155 — 2. Druckkosten der Vereins-
3. An Rükstände von Statut- Mittheilungen 303 —

massigen und Unterstiit- 3. Quartierzins 92 —
zungsbeiträgen 126 65 4. Buchbinderarbeiten 32 20

4. Für verkaufte Vereins- 5. Kanzlei-Pauschale 22 50
hefte 13 5 6. Stempel u. Postgebühren 63 96

5. Extra-Einnahmen 134 17 7. Reise- u. Uebersiedelungs- 
kosten 113 96Zusammen 1798 17 8. Tilgung von Interims-Ein-
nahmen 404 54

9. Extraausgabe 66 13
10. Bedienung 10 50
11. Interimsausgabe 29 25

Zusammen 1441 52

An Cassabaarschaft für den Monat Mai übriggeblieben 357 fl. 35 kr.
XIV. Von den baar eingezahlten Stiftungscapitalien werden für 

niehr als 1000 fl. Ung. Bod. Cred. Pfandbriefe angekauft, welche ö ’/j 
% Zinstragen und die meiste Sicherheit gewähren.

XV. Für den Fall wenn das kön. Ministerium die Forststaats
prüfungen für das leitende Forstpersonale auf Grundlage der in 
Übung gewesenen Verordnung abhalten lassen würde, werden fol
genden Prüfungscommissäre dem Ministerium in Vorschlag ge
bracht : Carl W a g n e r ,  Rudolph Sc ho l z ,  Stefan v. M i h á 1 y f y, 
Johann G i 11 e r, Andreas P r i n d 1 und Albert B e d ö.

XVI. Als Geschäftsleiter für die Generalversammlung in Lo-ö
soncz werden die Hrn. Alexander v. Török und Emerich Hermann 
gewählt und die Abhaltung der Versammlung wird für den 6, 7, 8, 
9.und 10-ten August 1. J. bestimmt. Bei Gelegenheit dieser Versam- 
bing werden ausser den in den Statuten bestimmt en und auf die
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Geschäftsführung des Vereines bezüglichen Gegenständen folgende 
Forstwirtschaftlichen Thema-tas verhandelt.

1.
Mittheilungen von den forstliclien Verhältnissen des Neogra- 

der Comitats und der Nachbar-Comitate u. z. über den Zustand der 
Wälder, deren Cullur und Benützung, über Holzconsumtion, Holz- 
preise, Arbeitslöhnen und über den Ertrag der Forste u. s. w.

2.
Mittheilungen über die Nebennutzungen der Wälder des Neo- 

grader Comitates und der Nachbar-Comitate, insbesondere über die 
Art, Grösse und dem Ertrage der Eiclielung, Knoppersannnlung und 
Eichenlohrindenbenützung und Pottaschensiederei.

3.
In welchem Zustande befinden sich die Gemeindewälder und 

wie wird über diese das Aufsichtsrecht des Staates ausgeübt?

4.
Wie weit ist die Ablösung der Waldservituten vorgeschritten 

und was hat man für ein Verfahren zur Erforschung der Grösse des
selben und zur Bestimmung der zur Ablösung auszuscheidenden 
Waldfläche befolgt.

5.
Was für ein Resultat hat die Forst-Polizei jener Gegend auf

gewiesen.

6.

Ob der Forstgesetzentwurf welcher im Sommer 1866. vom Lan
des-Agricultur Vereine ausgearbeitet in den „Gazdasági Lapok“
1866. in den „Gazdászati és Erdészeti-lapok“ 1866. in ungarischer 
Sprache und in der „.Jahresschrift“ des Forstvereines im Anfänge
1867. in deutscher Sprache erschienen, allen Wünschen entspricht, 
die wir mit Hinsicht auf unseren vaterländischen forstlichen Verhält
nissen hegen müssen; oder, wenn nicht, was sollte man an den ob
gedachten Gesetzentwurf abändern oder erweitern ?

7.
Verfügungen wegen Ausarbeitung eines Jagdgesetzentwurfes.
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Erfahrungen über Bindung von Wasserrissen, über die Bewal
dung solcher oder anderen verödeter Flächen.

9.
Verhandlung sonstiger allfällig vorkommender Fragen und An

träge.
XVII. H. Ludwig v. T i s z a  beantragt: der Verein soll auf 

ew leicht verständlich und kurz abgefassten Handbuch für Anfän
ger im niederen Forstdienste einen Preis aussetzen.

H. Josef v. I n k e y  beantragt die forstlichen Prüfungen für 
das Schutz- und Aufsichts-Personale in jedem Comitate abzuhalten.

Die nähere Erörterung beider Anträge wird der Generalver
sammlung Vorbehalten.

I\lit der Authentication dieses Protocolles wurden die Hrn. Carl 
Wagner und Carl v. Szathmári betraut

Z ur  Authentication
Graf Adalb. Keglevich.

/

Carl Szatlimári.
Carl Wagner.

8

E i n l a d u n g
z u r  G e n e r a lv e r sa m m lu n g  d e s L a m le s -P o r s i-  

Ve r e in es .
Die Generalversammlung des Landes-Forst-Vereines wird den 

t>, 7, 8, 9. und 10. August 1. J. in der Stadt L o s o n c z  und in deren 
Umgebung stattfinden.

Damit der Verein seinem Zwecke entsprechend, die forstlichen 
Verhältnisse des Landes aus unmittelbarer Anschauung wieder nä
her kennen lerne, haltet er heuer seine Generalversammlung, im 
Neograder Comitate ab, wo an Waldboden 32% der g a n z e n  Fläche 
oder 238,000 Joche vorhanden sind, und die Unterzeichneten be
ehren sich die Waldbesitzer des Landes, die Landwirthschaftlichen- 
und anderen wissenschaftlichen Vereine, die Mitglieder des Landes-
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Forst-Vereines und alle Freunde des vaterländischen Forst- und 
Jagdwesens zur obbenannten General-Versammlung mit der besten 
Hoffnung einzuladen und gewärtigen den zahlreichsten Besuch um 
durch Austausch von Ideen, durch Mittheilung von Kentoissen und 
Erfahrungen das allgemeine Wohl nach Kräften fördern zu können.

In Ungarn, wo die Wälder einen der wichtigsten Factorendes 
Nationalwohles zu bilden bestimmt sind, darf gegen den Zustand 
derselben Niemand gleichgültig bleiben.

Die kaum verflossenen schweren Verhältnisse haben das Wald- 
Capital so bedeutend vermindert, dass eine Berathung der Volks- 
wirthe über die Art der Abhilfe dringend nöthig erheischt;

Die verödeten und mit Wasserrissen durchwühlten Bergabhän
ge fordern nicht nur die Erwähnung, sondern auch die Anwendung 
und Verbreitung des rationellen Waldbaues ;

unsere Nachbarländer, welche in der intensiveren Entwicke
lung ihrer Forstwirtschaft uns mit so raschen Schritten vorangehen 
und des europäischen Holzhandels sich immer mehr bemächtigen, 
können uns als Muster dienen, wie wir die noch mit Recht als un
bekannt bezeichneten Waldschätze erforschen, die Entwickelung un
serer Forstwirtschaft in jeder Richtung befördern, und den hiezu in 
erster Reihe berufenen Verein unterstützen sollen ; und uns aufspor
nen, damit wir alle zur Erleichterung und Lösung der schwebenden 
Fragen unserer Forstwirtschaft nach Kräften mitwirken.

In solcher Absicht wünscht der Verein seine Generalversamm
lung abzuhalten und bei dieser Gelegenheit ausser den in den Statu
ten bestimmten und sich auf seine Geschäftsführung beziehenden 
Gegenstände folgende Themata besprechen: *)

P r o g r a m m  d e r  V e r s a m m lu n g .

D i e n s t a g  d e n  6. A u g u s t  N a c h m i t t a g  6 U h r. Zu
sammenkunft im Casinogebäude zu Losoncz.

M i t t w o c h  den  7. A u g u s t  f r ü h  9 Uhr.  Eröffnung 
der Generalversammlung, Bericht über die Geschäftsführung des 
Vereines und Einleitung der Besprechung der aufgestellten The
mata ; N a c h m i t t a g 3  U h r  gemeinschaftliches Essen dann Fahrt 
nach Rhónya.

D o n n e r s t a g  d e n  8. A u g u s t  f r ü h  6 Uhr .  Ausflug 
in die zur Herrschaft Rhonya gehörigen, im Hotter von Cseh-Brezó

*) Siehe Seite 28.
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gelegenen Waldungen, Besichtigung der Holztrifte und der in der 
Nähe befindlichen Culturen.

F r e i t a g d e n 9. A u g u s t  f r ü h 9 U h r. Fortsetzung der 
Besprecliung der aufgestellten Themata, um 3 Uhr gemeinschaft
liches Essen, dann Besichtigung des am Hotter von Rhónya befind
lichen Lerchenbestandes.

S a m s t a g  d e n  10 A u g u s t f r i i h  9 Uhr. Schlusssitzung.
Die Fuhrwerke von Losoncz nach Rhónya und zurück werden 

von Seite des Erben des Hochwohlg. Herrn Szentiványi, Besitzer der 
Herrschaft Rhónya unentgeldlich beigestellt.

Das Aninelde-Bureau ist während der Versammlung im Casino
gebäude zu Losoncz.

Die P. T. Herren welche sich an der Versammlung betheiligen 
wünschen, werden ersucht dies dem Geschäftsleiter H. Emerich Her
mann, Forstmeister in Rhónya 1. P. Losoncz, spätestens bis 30. Juli 
brieflich mitzutheilen, damit er rechtzeitig für ihre Unterkunft Sorge 
tragen könne.

Die Legitimationskarten, welche zugleich die Fahrpreis-Er- 
mässigungen der Eisenbahnen und Donau-Dampfschiffahrten ent
halten, werden den p. t. Mitgliedern vom Sekretariate zugesendet.

Pest, den 20. Juni 1867.
Graf Adalbert Keglevicli

Präsident
A lbert Heilt»,
Vereins-Sekretär.

Alexander v. Török
und

Ihnerieli Hermann.
Gescliäftsleitor der General

versammlung.

Zur Kenntniss der Mitglieder, des Landes-Forst-Vereines,

Die Schlusssitzung der General-Versammlung findet am 10. 
August statt. Den 11. wird zur Erledigung der von der General- 
Versammlung bezeichneten Gegenstände eine Ausschuss-Sitzung ab
gehalten werden und da die hochgeehrten Damen des Neograder 
Comitates die Präsidial-Aufforderung, dass sie zum Besten des Ver- 
einsfondes eine mit Verlosung verbundene Tanzunterhaltung veran
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lassen mügén, bereits von mehreren Seiten bejahend beantwortet 
haben, so wird hoffentlich am Abende desselben Tages auch ein 
Ball stattiinden und die Theilnehmer an der General-Versammlung 
dürften vor ihrem Scheiden noch Gelegenheit finden, die patrioti
schen Vereinszwecke in freundschaftlich angenehmen Kreise zu 
fördern.

Jene P. T. Vereinsmitglieder, welche für das laufende, 
oder auch für früheren Jahren mit ihren Beiträgen noch im 
Rückstände sind, werden ersucht ihrer freiwillig angenom
menen Verpflichtung je eher nachkommen zu wollen.

Beiliegend erhalten die P. T. Vereins-Mitglieder die 
Legitimations-Karte für die Generalversammlung in Losoncz.

Pest, 18C7. Nyomatott K o c s i s á n  d ó r  által (Érltövy, Galgóczy és Kocsi nyom
dájában.) Haltér és aldimasor 9 sz
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